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Kadernota 2025 

Algemene beschouwingen 

 

Geachte aanwezigen, en overige kijkers en luisteraars: 

Allereerst dank aan College en ambtenaren voor het opstellen van deze Kadernota. Een 

document, waarin zoals gebruikelijk vier jaar vooruit wordt gekeken, maar nu met extra 

aandacht voor de financiële situatie vanaf 2026. Ondanks het feit dat we afgelopen jaar weer 

met positief resultaat hebben afgesloten en de reserves hebben kunnen aanvullen. 

Gelet op onzekerheden wordt nu gevraagd om terughoudend te zijn met uitgaven, of juist te 

proberen om inkomsten te verhogen. En hoe gaan we dat dan doen? En hoe staat 

GroenLinks hier in? 

Laat ik duidelijk zeggen dat GroenLinks staat voor een gezonde en dus duurzame 

economische ontwikkeling. De economie gaat daarbij hand in hand met kansen voor 

iedereen, hulp voor de mensen die het anders niet redden, en voor een gezond milieu. 

 

Dan naar de programma’s 

- Het is absurd dat we armoedebeleid moeten voeren, dat we een voedselbank nodig 
hebben. Wat GroenLinks betreft, inzetten op werk met een normaal salaris, om aan 
de armoede te kunnen ontvluchten. 

- We hebben samen met PvdA en SP vragen gesteld over gratis OV in de daluren voor 
minima, en hopen dat het College daar werk van gaat maken. 

- Het erfgoedbeleid blijft ons bezighouden. Om monumentale en andere 
karakteristieke gebouwen te beschermen, hebben we een motie voorbereid. We 
komen daar later op terug. 

 

- Het woningtekort is groot, dat wil zeggen voor de mensen die het niet kunnen 

betalen. Er is voldoende woonruimte in Nederland, alleen slecht verdeeld. Maar als 

we in staat zijn om duizenden arbeidsmigranten te huisvesten, dan moet het ook 

lukken om met kleine locaties, verspreid over de gemeente, te bouwen. In gemeente 

Roerdalen worden momenteel in alle dorpen flexwoningen gebouwd, interessant om 

van te leren. De mogelijkheden in het centrum, met zoveel leegstand, zijn nog 

onvoldoende benut. Wij pleiten dan ook voor voortzetting van de 

Stimuleringsregeling, met bijkomend effect dat door verplaatsing ruimte vrijkomt 

voor woningen. 



- Bij de begroting in november 2023 hebben we, samen met PvdA en SP, een 

amendement ingediend om waardevolle landschapselementen, zoals houtwallen te 

beschermen. Die motie werd verworpen, maar de urgentie blijft.  

- Gezonde leefomgeving, biodiversiteit, schone lucht, bodem en water, zijn ontzettend 

belangrijk richting de toekomst. Bij de bestrijding van dierplagen mag geen gif meer 

worden gebruikt, bleek uit een vraag van het CDA; een goede zaak. 

- Dan het actuele punt van gewasbestrijding, met een spuitverbod in relatie tot 

woonwijken. En de discussie over de bloem- en lelieteelt houdt ook GroenLinks bezig. 

Komt terug in september want intussen heeft de SP het onderwerp al geagendeerd 

voor de komende commissie. 

- En noig maar eens: onze onvrede neemt toe over het keer op keer achteraf 

legaliseren, waarbij handhaving, boetes en dwangsommen blijkbaar onvoldoende zijn 

om overtredingen te voorkomen. 

 

- Ik heb aan het begin al iets gezegd over een gezonde economische ontwikkeling, 

ofwel werkgelegenheid die past bij de mensen en bij de omgeving. Gerelateerd aan 

de drie P’s van duurzaamheid “people, planet, profit”. In goed Nederlands de balans 

tussen mens, milieu en economie. 

- Afgelopen jaren hebben geleid tot ruimte voor logistiek, met landschapsvervuiling tot 

gevolg. En met bijkomend effect een grote instroom van arbeidsmigranten. Niet alles 

gaat mis, maar de misstanden qua huisvesting en uitbuiting zijn groot, zoals onlangs 

nog op EenVandaag was te zien over de arbeidsmigranten op camping De Zwaluw in 

Ysselsteyn. In Venlo is vorige week een motie bijna unaniem aangenomen, met een 

aanpak op drie sporen. Is de wethouder hiervan al op de hoogte? Samen optrekken 

in de regio is het devies, zou ik zeggen. 

- Het is ons trouwens opgevallen dat er veel leegstand is in de grote hallen op de 

bedrijventerreinen. Wat GroenLinks betreft: alleen bouwen als er beoogd gebruikers 

zijn.  

- Onze motie over carpoolplaatsen gaan we morgen bespreken bij de 

themabehandeling. 

 

- Wij gaan als Raad niet over de uitvoering. Maar moeten wel kaders stellen. Het lijkt 

bijna een natuurwet dat overheden de neiging hebben om maar te blijven groeien, 

totdat er weer bezuinigd moet worden, en er hard moet worden ingegrepen. Dat 

willen we graag voorkomen. Hoe dan? Zoals wij het zien, de komende jaren minder 

beleidsvisies, want daar hebben we de afgelopen tijd ruim in geïnvesteerd, maar 

graag de uitvoering versterken. Geen studies over het armoedebeleid, maar zorgen 

dat de middelen bij inwoners terecht komen. Zorgen dat mensen een baan kunnen 

vinden om daarmee niet meer afhankelijk te zijn. Handhaving versterken om datgene 

te kunnen uitvoeren wat we in onze beleidsvisies hebben afgesproken. 

  



 

 

Tot slot 

Dit is in grote lijnen de visie van GroenLinks. Ter afsluiting herhaal ik wat ik een jaar geleden 

ook al heb gezegd: “het spreekt voor zich, maar u mag er op vertrouwen dat wij als 

GroenLinks Venray elk plan op zijn voor- en nadelen zullen beoordelen, en waar mogelijk 

zullen steunen.”. Passend binnen een sociale en gezonde leefomgeving. 

Bedankt voor uw aandacht. 

 

 

 

 

Toon Kerkhoff, 

fractievoorzitter, 

2 juli 2024. 

 


